



SÁROSPATAK VÁROS
POLGÁRMESTERÉTŐL
3950 Sáropatak, Rákóczi út 32.
Tel.: 47/513-240 Fax.: 47/311-404.



ELŐTERJESZTÉS

- a Képviselő-testületnek -

a köztisztviselői illetményalapról

Tisztelt Képviselő-testület!

A közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCV. törvény 132. § alapján az illetményalap összegét évente az állami költségvetésről szóló törvény állapítja meg úgy, hogy az nem lehet alacsonyabb, mint az előző évi illetményalap.

Magyarország 2020. évi központi költségvetéséről szóló 2019. évi LXXI. törvény (a továbbiakban: Kvtv.) 58. § (1) bekezdése szerint az illetményalap 2020. évre 38.650 forintban került meghatározásra.

A Kvtv. 58. § (6) bekezdése alapján

„(6) A helyi önkormányzat képviselő-testülete rendeletben a 2020. évben – az önkormányzat saját forrásai terhére – a helyi önkormányzat képviselő-testületének polgármesteri hivatalánál, közterület-felügyeleténél, illetve a közös önkormányzati hivatalnál foglalkoztatott köztisztviselők vonatkozásában – a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCV. törvényben foglaltaktól eltérően – az (1) bekezdésben meghatározottnál magasabb összegben állapíthatja meg az illetményalapot. A magasabb illetményalap szerint megállapított havi illetmény nem haladhatja meg a Központi Statisztikai Hivatal által hivatalosan közzétett, a tárgyévvel megelőző évre vonatkozó nemzetgazdasági havi átlagos bruttó kereset tízszeresét. Személyi illetmény esetén e bekezdés szabályai akként alkalmazandók, hogy pótlék ez esetben sem fizethető.”

Az illetményalap a Sáropataki Polgármesteri Hivatalnál foglalkoztatott köztisztviselők vonatkozásában 2008. január 1. napjától 2018. december 31. napjáig nem változott, összege 38.650 Ft volt, a 2019-ben hozott döntés jelentett változást.

Sáropatak Város Önkormányzat Képviselő-testülete 1/2019. (I.23.) önkormányzati rendeletével a Sáropataki Polgármesteri Hivatalban foglalkoztatott köztisztviselők illetményalapját 2019. január 1-jétől 2019. december 31-ig 46.380 Ft-ban állapította meg és a 8/2019.(I.23.) határozatával döntött a belügyminiszter által kiírt, a Kvtv. 3. melléklet I.12. pont szerinti kiemelt bérrendezési alap támogatásra vonatkozó pályázat benyújtásáról.

A benyújtott pályázat teljes összegben támogatást nyert, így önkormányzatunk a bérrendezésre 23.803.200 Ft támogatásban részesült.

A Kvtv. nem tartalmazza 2020-ra a kiegyenlítő bérrendezési alap támogatásra vonatkozó pályázat lehetőségét, viszont más módon enyhíti a 38.650 forintnál magasabb összegben megállapított illetményalap finanszírozásának nehézségét.

A Kvtv. 2. mellékletének I. 1. a) pontja tartalmazza az „Önkormányzati hivatal működésének támogatása” jogcímet, melynek fajlagos összege a korábbi 4.580.000 Ft/fő-ről 5.450.000 Ft/főre került megemelésre.

Ezen fajlagos összeg az elismert hivatali létszámmal megszorozva eredményezi a konkrét éves normatívát. A fajlagos összeg emeléséből várható finanszírozásnövekmény kb. 26.000.000 Ft.

A magasabb illetményalap megállapításával csökkenhet a hivatalban a fluktuáció, megállítható, illetve mérsékelhető az évek óta tartó reálbér-csökkenés.

A költségvetés tervezésénél – összhangban a törvényi szintű szabályozás adta lehetőségekkel és az önkormányzat anyagi lehetőségeivel – 46.380 Ft illetményalap figyelembevételével javaslok számolni, mely 20 %-os illetményalapot - növekedést jelent.

Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy az előterjesztést megtárgyalni szíveskedjen.

Sárospatak, 2019. november 27.

Aros János

Készítette: dr. Vitányi Eszter
jegyző

SÁROSPATAK VÁROS ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

/2019. (.....) önkormányzati rendelete

a köztisztviselői illetményalapról

Sárospatak Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország 2020. évi központi költségvetéséről szóló 2019. évi LXXI. törvény 58. § (6) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el:

1. §

A Sárospataki Polgármesteri Hivatalban foglalkoztatott köztisztviselők illetményalapja 2020. január 1. napjától 2020. december 31. napjáig 46.380 Forint.

2. §

- (1) Ez a rendelet 2020. január 1-jén lép hatályba.
- (2) Ez a rendelet 2020. december 31. napján hatályát veszti.
- (3) Hatályát veszti a köztisztviselői illetményalapról szóló 1/2019. (I.23.) önkormányzati rendelet.

Általános indokolás

A közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCV. törvény 132. § alapján az illetményalap összegét évente az állami költségvetésről szóló törvény állapítja meg úgy, hogy az nem lehet alacsonyabb, mint az előző évi illetményalap.

Magyarország 2020. évi központi költségvetéséről szóló 2019. évi LXXI. törvény (a továbbiakban: Kvtv.) 58. § (1) bekezdése szerint az illetményalap 2020. évre 38.650 forintban került meghatározásra.

A Kvtv. 58. § (6) bekezdése alapján

„(6) A helyi önkormányzat képviselő-testülete rendeletben a 2020. évben – az önkormányzat saját forrásai terhére – a helyi önkormányzat képviselő-testületének polgármesteri hivatalánál, közterület-felügyeleténél, illetve a közös önkormányzati hivatalnál foglalkoztatott köztisztviselők vonatkozásában – a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCV. törvényben foglaltaktól eltérően – az (1) bekezdésben meghatározottnál magasabb összegben állapíthatja meg az illetményalapot. A magasabb illetményalap szerint megállapított havi illetmény nem haladhatja meg a Központi Statisztikai Hivatal által hivatalosan közzétett, a tárgyévet megelőző évre vonatkozó nemzetgazdasági havi átlagos bruttó kereset tízszeresét. Személyi illetmény esetén e bekezdés szabályai akként alkalmazandók, hogy pótlék ez esetben sem fizethető.”

Magyarország 2020. évi központi költségvetéséről szóló 2019. évi LXXI. törvény 2. mellékletének I. 1. a) pontja tartalmazza az „Önkormányzati hivatal működésének támogatása” jogcímet, melynek fajlagos összege a korábbi 4.580.000 Ft/fő-ről 5.450.000 Ft/főre került emelésre.

Ezen fajlagos összeg az elismert hivatali létszámmal megszorozva eredményezi a konkrét éves normatívát. A fajlagos összeg emeléséből várható finanszírozásnövekmény kb. 26.000.000 Ft.

Részletes indokolás

Az 1. §-hoz

Az illetményalap 2020. évi összegét tartalmazza.

A 2. §-hoz

A hatálybalépés szabályozása.

ELŐZETES HATÁSVIZSGÁLATI LAP

SÁROSPATAK VÁROS ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

a köztisztviselői illetményalapról szóló

.../2019. önkormányzati rendelethez

1. A jogszabály módosítás hatásai

1.1 Társadalmi hatás:

Nem releváns.

1.2 Gazdasági, költségvetési hatás

Magyarország 2020. évi központi költségvetéséről szóló 2019. évi LXXI. törvény 2. mellékletének I. 1. a) pontja tartalmazza az „Önkormányzati hivatal működésének támogatása” jogcímet, melynek fajlagos összege a korábbi 4.580.000 Ft/fő-ről 5.450.000 Ft/főre került megemelésre.

Ezen fajlagos összeg az elismert hivatali létszámmal megszorozva eredményezi a konkrét éves normatívát. A fajlagos összeg emeléséből várható finanszírozásnövekmény kb. 26.000.000 Ft.

1.3 Környezeti, egészségi hatások

Nem releváns.

1.4 Adminisztratív terheket befolyásoló hatás:

A rendelet módosítása adminisztrációs többletfeladatot jelent.

1.5 Egyéb hatás:

A rendelet hatására és egyben a bérek növekedésének hatására várhatóan lecsökken a hivatali fluktuáció.

2. A jogszabály megalkotásának szükségessége:

Nem releváns.

3. A jogszabály alkalmazásához szükséges személyi, szervezeti, tárgyi feltételek:

Rendelkezésre állnak.

Sárospatak, 2019. november 27.

dr. Vitányi Eszter
jegyző